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Protokół 

                                              obrad XLVI sesji  

                                             Rady Miejskiej Góry 

z dnia 12 maja 2022 r. 

  

Sesja Rady Miejskiej Góry rozpoczęła się o godzinie 1000 w Sali nr 1 Starostwa 

Powiatowego w Górze a zakończyła około godziny 1135.  

Rada obradowała w składzie 13 osobowy. Nieobecni – Adam Chmiel, Janina Ziombra. 

Lista obecności w załączeniu.  

 

Ad. 1 Otwarcie  

Przewodniczący Rady Miejskiej Góry Pan Arkadiusz Szuper przywitał Radnych, Burmistrz 

Góry Irenę Krzyszkiewicz oraz wszystkich obecnych na Sali. 

Dalej przeprowadzono logowanie do elektronicznego systemu głosowania. Ustalono quorum.   

 

Burmistrz Góry poprosiła wprowadzenie zmian do porządku obrad. Zaproponowano wykreślenie 

pkt 9 Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia Gminnego Programu Rewitalizacji 

Gminy Góra na lata 2021-2028 oraz wprowadzenie w jej miejsce uchwały zmieniającej uchwałę 

budżetową Gminy Góra na rok 2022.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad zmienionym porządkiem obrad.  

Porządek został przyjęty 13 głosami za, jednogłośnie.  

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco.  

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej Góry w dniu 30 marca 2022 roku. 

3. Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym.  

4. Debata nad Raportem o stanie Gminy Góra za rok 2021. 

5. Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Góry. 

6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

 z wykonania budżetu Gminy Góra za rok 2021. 

7. Uchwała w sprawie absolutorium dla Burmistrza Góry. 

8. Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego   

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ośrodka Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych w Górze.  

9. Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2022.  

10. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu korzystania 

z wieży byłego kościoła ewangelickiego w Czerninie.  

11. Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia zasad 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Góra.  
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12. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany nazw ulic w mieście Góra.  

13. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom na obszarze miasta Góra.  

14. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom na obszarze gminy Góra. 

15. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz szczegółowych 

warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu ich pobierania. 

16. Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy Góra 

na lata 2021-2024.  

17. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2021.  

18. Sprawozdanie z działalności „Programu Wspierania Rodziny Gminy Góra na lata 2019-

2021” za rok 2021.  

19. Zapytania i interpelacje Radnych. 

20. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje Radnych. 

21. Wolne głosy i wnioski. 

22. Zamknięcie obrad. 

 

  

Ad  2.  Przyjęcie protokołu z XLIV sesji Rady Miejskiej Góry w dniu 30 marca 2022 roku. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto głosowanie nad przyjęciem protokołu.  

W wyniku głosowania protokół przyjęto 13 głosami za. 

 

 

Ad. 3  Sprawozdanie Burmistrza Góry z działalności w okresie międzysesyjnym. 

Burmistrz poinformowała, że w okresie międzysesyjnym wydano 32 zarządzenia, głównie dotyczyły 

powołania komisji przetargowych, zmiany planu dochodów i wydatków budżetu. Wszczęto sporo 

postępowań na opracowanie dokumentacji projektowych dla zadań inwestycyjnych. Jeśli składamy 

wnioski do Polskiego Ładu musimy mieć opracowaną dokumentację i pozwolenia na budowę. Miedzy 

innymi wymiana nawierzchni ul. Piastów, wymiana nawierzchni w Czerninie Dolnej, wymiana 

nawierzchni od ul. Dworcowej przez Włodków Dolny do skrzyżowania w Kruszyńcu. Ceny w 

przetargach są wysokie. Ogłoszono przetarg na opracowanie dokumentacji dla przebudowy drogi przy 

szkole w Witoszycach. O realizację tego zadania zabiegał Pan Radny Leszek Ciastoń. Kolejny 

przetarg dotyczy przebudowy drogi i chodnika ul. Zapłocie w Czerninie, zabiegał o to Radny Henryk 

Drozdowski. Opracowana zostanie również dokumentacja dla przebudowy dróg w m. Jastrzębia, 

Ślubów oraz budowa chodnika do Starej Góry. Rozstrzygnięto przetarg na przebudowę ul. Korczaka. 

Uaktualniono kosztorys na termomodernizację SP3 w Górze, umowa zostanie podpisana z firmą 

DAWBUD. Uruchomiony zostanie również zegar na wieży. Otrzymaliśmy spore dofinansowanie na 

to zadanie. Będziemy składać wnioski na przebudowę drogi i chodnika w m. Ryczeń, wymiana 

nawierzchni drogi i chodników ul. Zielona i ul. Poznańska, przebudowa drogi w m. Glinka. W trakcie 

weryfikacji jest przetarg na budowę drogi Sławęcice – Glinka, podziękowania dla Pana Zbyszka 
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Przybylskiego za zaangażowanie. Przebudowa drogi w m. Szedziec, podziękowanie za zaangażowanie 

dla Małgorzaty Makles. Wymieniona zostanie również nawierzchnia prowadząca do Ośrodka 

Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych, wymieniony zostanie kawałek należący do gminy. Cała 

droga należy do Spółdzielni, niestety nie udało nam się nieodpłatnie przejąć.  Nie stać nas aby kupić 

drogę a później zapłacić 3-4 mln na remont. Powoli szykujemy się do przebudowy ul. Dworcowej w 

związku z zaawansowanymi pracami nad rewitalizacją linii kolejowej. GDDKIA opracowuje 

porozumienie w sprawie budowy wiaduktu. Jest to pokłosie moich spotkań, Pani Starosty i DSDIK w 

ministerstwie infrastruktury. Ministerstwo ma przekazać 20 mln na budowę wiaduktu nad S5. Przetarg 

na wykonanie dokumentacji- zabudowa rowu gminnego i wykonanie zjazdów na posesję w m. 

Zawieścice. Dokonamy zmian w budżecie w związku z dofinansowaniem z LGD na 

zagospodarowanie tereny przy ul. Jagiellonów. Wybudowany zostanie plac zabaw dla dorosłych, 

część środków z al. Jagiellonów przerzucimy na to zadanie. Otwarto oferty na dokumentację na 

budowę świetlicy wiejskiej w Borszynie Wielkim. Dokonano sprzedaży nieruchomości na kwotę ok. 

235 tysięcy. Realizowane są teraz zadania z pomocą dla uchodźców, pod opieką gminy przebywa 70 

uchodźców, wydano 350 numerów pesel. Jest rotacja, część wyjeżdża a część przyjeżdża. 

Podziękowania dla wszystkich osób zaangażowanych w pomoc dla uchodźców. W momencie gdy 

przyjdzie wiadomość od Wojewody musimy przyjąć uchodźców. Mieszkańcy mają ogromne serce, 

wspierają nas na każdym kroku. Covid minął, mamy inne sprawy na głowie ale nadal musimy być 

ostrożni. Podpisano umowę na modernizację monitoringu miejskiego. W ramach zadania zostaną 

zmodernizowane 4 punkty kamerowe oraz 2 punkty dozoru. W kolejnym etapie zostanie 

zmodernizowany dalszy fragment. Prośba do Pana Komendanta Policji aby zwiększyć kontrole w 

Parku Solidarności, ponieważ dewastowana jest altana bardzo często. W dalszym ciągu udzielane są 

dotacje do przydomowych oczyszczalni ścieków oraz usuwania azbestu. Czynny jest również punkt 

doradczy programu Czyste Powietrze. W okresie międzysesyjnym odbyło się kilka wideokonferencji 

z Wojewodą Dolnośląskim, składano kwiaty pod pomnikiem z okazji rocznicy katastrofy smoleńskiej 

oraz w hołdzie ofiar Katynia.. Odbyło się spotkanie z grupą uchodźców z Ukrainy, była również 

telewizja Wrocław , która nagrała reportaż.  

Ad. 4 Debata nad Raportem o stanie Gminy Góra za rok 2021. 

 

Przewodniczący poinformował o zasadach debaty.  

Raport o stanie Gminy Góra za rok 2021 był tematem wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady 

Miejskiej w dniu 4 maja 2022 r. Przewodniczący poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie 

opinii komisji na temat Raportu.  

 

Maciej Liśkiewicz – Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych – 4 głosy za , jednogłośnie. 

Jacek Szczerba – Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego - 9 głosów za , 

jednogłośnie. 
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Tadeusz Biernacki – Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 9 głosów za, jednogłośnie.  

Henryk Drozdowski – Komisja Budżetu i Finansów – 3 głosy za, 1 głos wstrzymujący. 

 

Burmistrz Góry stwierdziła, że raport to kompendium wiedzy o całej gminie. Gruba książka, na którą 

składa się praca wszystkich urzędników, radnych, mieszkańców, sołtysów, organizacji 

pozarządowych oraz jednostek podległych pod gminę. Rok 2021 był niestabilny, ciężki z uwagi na 

Covid, niestabilność finansów, galopująca inflacja sprawiały trudności. Nowy okres programowania 

stoi pod znakiem zapytania, brakuje przepisów wykonawczych. Mimo to rok 2021 był owocny i udany 

pod względem inwestycji, praktycznie wszystkie zaplanowane inwestycje zostały zrealizowane. 

Udało się również wygospodarować nadwyżkę budżetowa. Regionalna Izba Obrachunkowa we 

Wrocławiu wydała pozytywną opinię, bez żadnych uwag. Pozyskano znaczne środki z zewnątrz. 

Realizujemy sporo inwestycji na wsi jak i w mieście. Udało się to dzięki wsparciu Radnych, 

mieszkańców, sołtysów, Starosty Górowskiego, Skarbnika Marka Balowskiego. Podziękowania 

również dla Zastępcy Magdaleny Głuszko, Sekretarza Tadeusza Otto, Naczelnika Piotra Głowackiego 

oraz wszystkich Naczelników i Kierowników. Pani Kierownik BZK Katarzyna Sadowska wykazuje 

się ogromnym zaangażowaniem, zarówno w dzień jak i w nocy jest pod telefonem. Zarówno przy 

covidzie jak i teraz przy uchodźcach.  

 

Ad. 5. Uchwała w sprawie udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Góry. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę.  

 

Ad. 6. Uchwała w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

 z wykonania budżetu Gminy Góra za rok 2021. 

 

Sprawozdania były tematem wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Miejskiej w dniu 4 maja 

2022 r. Przewodniczący poprosił przewodniczących komisji o przedstawienie opinii komisji na temat 

sprawozdań.  

 

Maciej Liśkiewicz – Komisja Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych – 4 głosy za , jednogłośnie. 

Jacek Szczerba – Komisja Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego - 9 głosów za , 

jednogłośnie. 

Tadeusz Biernacki – Komisja Rolnictwa i Ochrony Środowiska – 9 głosów za, jednogłośnie.  

Henryk Drozdowski – Komisja Budżetu i Finansów – 3 głosy za, 1 głos wstrzymujący. 

 

Przewodniczący poinformował, że Regionalna Izba Obrachunkowa we Wrocławiu wydała pozytywną 

opinię bez uwag na temat sprawozdania. 

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

 

Ad. 7 Uchwała w sprawie absolutorium dla Burmistrza Góry. 

Przewodniczący poinformował, że w dniu 4 maja został złożony wniosek Komisji Rewizyjnej o 

udzielenie absolutorium Burmistrzowi Góry. Wniosek został przesłany do Regionalnej Izby 
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Obrachunkowej we Wrocławiu. W dniu 9 maja br. skład orzekający RIO wydał pozytywną opinię o 

wniosku.  

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Ogłoszono 5 minut przerwy.  

 

Burmistrz Góry podziękowała za współpracę wszystkim pracownikom. Podziękowania również dl 

Komendanta MG OSP Andrzeja Wałęgi za wzorową współpracę. Podziękowania złożono również dla 

Marszałka Województwa Dolnośląskiego Cezarego Przybylskiego oraz Wojewody Dolnośląskiego 

Jarosława Obremskiego.  

Przewodniczący podziękował Radnym oraz pracownikom urzędu za współpracę.  

 

Ad. 8 Uchwała w sprawie zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Samodzielnego   

Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej Ośrodka Rehabilitacji Dzieci Niepełnosprawnych w 

Górze.  

Henryk Drozdowski Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, że komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 3 głosami za przy 1 głosie wstrzymującym. 

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Burmistrz stwierdziła, że budzi to kontrowersje fakt iż Ośrodek Rehabilitacji uzyskał zysk ponad 93 

tys. zł. a jeden z radnych się wstrzymał od głosu. Radny na posiedzeniu komisji oświadczył, że nie 

przygotował się do komisji bo nie przeczytał materiałów. My podziwiamy Pana Dyrektora i jego 

działalność.  

 

Ad. 9 Uchwała zmieniająca uchwałę budżetową Gminy Góra na rok 2022.  

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

 

Ad. 10 Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie regulaminu 

korzystania z wieży byłego kościoła ewangelickiego w Czerninie. 

 

Rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 12 głosami za przy 1 wstrzymującym przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 11 Uchwała w sprawie ogłoszenia tekstu jednolitego uchwały w sprawie określenia zasad 

gospodarowania nieruchomościami stanowiącymi własność Gminy Góra.  

 

Rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 
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Ad. 12 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie zmiany nazw ulic w mieście Góra. 

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego poinformował, że komisja 

zaopiniowała projekt uchwały 9 glosami za.  

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 13. Uchwała w sprawie nadania nazw ulicom na obszarze miasta Góra. 

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki, która była omawiana na komisji.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

Poprawka została przyjęta 13 głosami za – jednogłośnie.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego poinformował, że komisja 

zaopiniowała projekt uchwały 9 glosami za.  

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 14 Uchwała w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości Czernina.  

Burmistrz poprosiła o wprowadzenie autopoprawki, która była omawiana na komisji.  

Rozpoczęto procedurę głosowania nad autopoprawką.  

Poprawka została przyjęta 13 głosami za – jednogłośnie.  

 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego poinformował, że komisja 

zaopiniowała projekt uchwały 9 glosami za.  

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 15 Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie szczegółowych warunków przyznawania i 

odpłatności za usługi opiekuńcze i specjalistyczne usługi opiekuńcze, z wyłączeniem 

specjalistycznych usług opiekuńczych dla osób z zaburzeniami psychicznymi oraz 

szczegółowych warunków częściowego lub całkowitego zwolnienia od opłat, jak również trybu 

ich pobierania. 

 

Przewodniczący Komisji Kultury, Oświaty i Spraw Socjalnych Maciej Liśkiewicz poinformował, że 

komisja zaopiniowała projekt uchwały 4 głosami za jednogłośnie.  

 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 16 Uchwała w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Opieki nad Zabytkami dla Gminy 

Góra na lata 2021-2024. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki Komunalnej i Porządku Publicznego poinformował, że komisja 

zaopiniowała projekt uchwały 9 glosami za.  
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W związku z brakiem pytań rozpoczęto procedurę głosowania.  

Radni 13 głosami za jednogłośnie przyjęli uchwałę. 

 

Ad. 17 Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej za rok 2021. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu.  

 

Ad. 18 Sprawozdanie z działalności „Programu Wspierania Rodziny Gminy Góra na lata 2019-

2021” za rok 2021. 

W związku z brakiem pytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu.  

 

Ad 19 Interpelacje i zapytania Radnych. 

W związku z brakiem interpelacji i zapytań rozpoczęto realizację kolejnego punktu.  

 

Ad. 20 Odpowiedź na interpelacje i zapytania Radnych.  

 

Przewodniczący poinformował, że w dniu 8 kwietnia udzielono odpowiedzi na interpelacje i zapytanie 

Radnego Adama Chmiela złożone w dniu 30 marca br.  

 

Ad. 21 Wolne głosy i wnioski.  

 

Burmistrz poinformowała, że na przełomie maja i czerwca ogłoszony zostanie przetarg na budowę 

obwodnicy Góry. Będą dwa przetargi osobny na obwodnicę i osobny na drogę Góra- Leszno. Budowa 

obwodnicy ma potrwać 18 miesięcy. W przygotowaniu jest również przetarg na przebudowę drogi w 

kierunku Szedźca. Marszałek przeznaczył na ten cel 4 mln zł. Drugostronne zasilanie napotkało 

problemy, zostało złożone odwołanie i trzeba czekać na rozpatrzenie.  

 

Małgorzata Makles zaprosiła wszystkich na festyn przy świetlicy w dniu 14 maja.  

 

Ad. 22  Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący zamknął posiedzenie XLVI sesji Rady 

Miejskiej Góry.  

Na tym protokół zakończono.  

Prot. Mateusz Szuszkiewicz 


